

目录

→,	学校概况	1
1.	About JXNU	1
二、	历史沿革	2
II.	History	2
三、	办学思想	2
III.	Education Ideology	2
四、	学科建设	3
IV.	Academic Development	3
五、	师资队伍	3
V.	Faculty and Staff	3
六、	各类学生	4
VI.	Students	4
七、	科学研究	4
VII.	Scientific Research	5
八、	国际合作	5
VIII.	International Collaboration	6
九、	校友	6
IX.	Alumni	7
+,	学院/中心与专业	7
Χ.	Faculties/Institutes and Programs	7
+-,	入学申请	15
XI.	Admission	16
十二、	南昌简介	2 4
XII.	Nanchang Profile	24
十三、	交通方式	26
XIII.	Transportation	26
十四、	联系方式	26
ΧΙ\/	Contact	26



一、 学校概况

江西师范大学位于江 西省会城市南昌,是教育 部、江西省人民政府共建 高校和中西部高校基础能 力建设工程高校。学校融 文学、历史学、哲学、经 济学、管理学、法学、理



学、工学、教育学、艺术学等十大学科门类于一体。学校对江西的政治、经济、文化和社会发展有较大影响,被江西省人民政府确定为优先发展的省属重点(师范)大学。

学校设有 22 个专业学院,1 个独立学院(科技学院),现有瑶湖、青山湖两个校区,占地面积 3500 余亩,馆藏纸质文献 304 余万册,电子图书 330 余万册。

I. About JXNU

Jiangxi Normal University (JXNU), situated in Nanchang, capital city of Jiangxi Province, is co-sponsored by the Ministry of Education and the Jiangxi Provincial Government. It is listed in the Midwest University Fundamental Capacity Building Project. JXNU offers degrees in Literature, History, Philosophy, Economics, Management Science, Law, Natural Science, Engineering, Education, and Art. The University is quite influential in the political, economic, cultural and social development of Jiangxi Province. It designated as a key local (teacher-training oriented) university enjoying priority in development.



There are 22 colleges under the university, in addition to an independent college (College of Science and Technology). JXNU consists of two campuses, i.e., Yaohu Lake Campus and Qingshan Lake Campus, with a total area of 233 hectares. The university library possesses 3.04 million volumes of hardcopy literature and 3 million volumes of e-books.



二、 历史沿革

学校缘起: 庐山白鹿洞书院

1940年: 国立中正大学创建

1949年: 更名为国立南昌大学

1953年: 改为江西师范学院

1983年: 更名为江西师范大学

2003年: 江西金融职工大学(江西银行学校)并入



II. History

The inspiration of establishing the university was derived from The White Deer Grotto Academy in Mt. Lushan

1940: First founded as National Chung Cheng University

1949: Renamed National Nanchang University

1953: Renamed Jiangxi Teachers College

1983: Renamed Jiangxi Normal University

2003: Merged with Jiangxi Worker's University of Finance (Jiangxi Banking School)

三、办学思想

校 训:静思笃行、持中秉正

校 风: 团结、勤奋、求是、创新

办学理念:质量立校、人才兴校、创新强校、文化铸校、和谐荣校

学校精神: 爱国荣校、民主和谐、求真务实、开放创新

III. Education Ideology

School Motto: Ponder Prudently and Practice Earnestly, Be Impartial and Upright

School Tradition: Be United and Diligent, Seek Truth and Make Innovations



Development Philosophy: Establish the university with quality, talents, innovations, culture and harmony

School Spirit: Be Patriotic and Glorify the University, Democracy and Harmony, Be Realistic and Pragmatic, Be open minded and Innovative



四、 学科建设

学校拥有 5 个博士后流动 (工作)站,9个博士学位授权一 级学科点,63个博士学位授权二 级学科点,30个硕士学位授权一 级学科点,16个硕士专业学位授 予点,87个本科专业。学校化学 学科进入ESI 全球前 1%。



IV. Academic Development

The University possesses 5 Postdoctoral Workstations, and offers 9 doctoral degree programs of first-level disciplines, 63 doctoral degrees programs of second-level disciplines, 30 master's-degree programs of first-level disciplines, 16 professional master's-degree programs and 87 bachelor's-degree programs. Its disciplines of chemistry, is rated among the world's 1% disciplines by ESI.

五、 师资队伍

学校共有在编教职工 2600 余人, 其中专任教师 1700 余人, 博士 700 余人。专任教师中, 35 岁以下教师比例为 22.16%; 拥有高级职 称教师比例为53.73%; 具有硕士以上学位教师比例为84.67%。



V. Faculty and Staff

JXNU has over 2,600 faculty administrative staff members on its payroll, including over 1,700 full-time teachers, over 700 doctoral degree holders. 22.16% of the faculty members are 35 years old or less; 53.73% attain senior academic rank; 84.67% hold Master's or higher degrees.



六、 各类学生

学校全日制本科生近3万余人,博士、硕士研究生5000余人,成人高等学历教育学生1万余人,国际学生400余人。

VI. Students

Nearly 30,000 full time bachelor program students, over 5,000 master and doctoral

program students, 10,000 continuing education students and 400 international students are studying in the university.

七、 科学研究

学校现有 1 个国家工程技术研究中心, 1 个国家地方联合工程实验室, 1 个国家大学科技园, 2 个国家级实验教学示范中心, 2 个教育部重点实验室, 1 个教育部国别和区域研究中心, 1 个全国高校辅

导员发展研究中心,2个国际科技合作基地,1个国家体育总局重点实验室,1个国家级科技服务平台和50多个省级的研究/技术中心/基地。近4年来国家社科基金和国家自然科学基金项目立项数居全国师范院校前10位。学校在英国《自然》(Nature)杂志2017年2月发布的2017全球



自然指数(Nature Index)中位居全国高校中排名第71位。学校共办有期刊5个,其中3个为"全国中文核心期刊",2个为CSSCI来源期刊。



VII. **Scientific Research**



The university currently has one **National** Engineering Research Center, **National** one **Joint** Engineering Research Center, one National University Science Park, two National Experimental Teaching Demonstration Centers, two China Education **Ministry** Key Laboratories, one China Ministry of Education overseas research center.

one National Research Center for Higher Education Institution Student Counselor Development, two International S&T Cooperation Bases, 1 General Administration of Sport Key Lab, 1 state level S&T service platform and over fifty provincial research centers. The number of national level research projects undertaken by JXNU faculty members during the past four years ranks 10th among Chinese Normal Universities. According to Nature Index published in February, 2017, JXNU ranks 71st among Chinese universities. JXNU publishes five journals, among which, three are Core Chinese Journals, and two are CSSCI source journals.

国际合作 八、

学校与20多个国家 和地区的60余所高校和 机构建立了友好合作关 系,与 28 所高校实施学 分互认、师生交流项目, 与 10 余个海内外科研团 队和科研机构合作建设



了一批重点实验室, 承办了两所孔子学院, 马达加斯加塔那那利佛大 学孔子学院被授予"示范孔子学院"称号。学校常年聘请30余名外 籍教师。学校是中国政府奖学金、孔子学院奖学金和江西省政府奖学 金项目接收院校,学校设有国际学生奖学金。每年有来自 40 多个国 家的400多名国际学生在校学习。



International Collaboration VIII.

The University has established friendship ties with over 60 universities in 17 countries or regions and signed mutual credit-recognition, or faculty & student exchange agreements with 28 overseas universities. The university works with a dozen domestic



and overseas research teams or institutes in key laboratory operations. To date, JXNU undertakes two Confucius Institutes. Confucius Institute at the University Antananarivo, Madagascar was title of conferred the Confucius Institute". Over 30 foreign teachers work in the university. JXNU is a host institution of the Chinese Government Scholarship, the

Confucius Institute Scholarship and the Jiangxi Provincial Government Scholarship for international students. JXNU provides university scholarship for international students as well. Every year, over 400 international students from more than 40 countries study in the university.

九、 校友

办学70多年来,学校 累计培养各类优秀人才近 30万名,一大批已经成为 各个行业的中坚骨干人才, 现在江西近半数中小学特 级教师、60%以上的中小学 省级骨干教师,80%以上的



高中特级教师和学科带头人是江西师大的毕业生。学校校友中还涌现 出许多杰出专业人才、企业家和政要。学校在校友会网 2016 中国大 学杰出政要校友排行榜中位居全国高校第78位,2016中国造富大学 排行榜中位居全国高校第83位,2017年中国大学排行榜位居全国高 校第 126 位。



IX. Alumni

For over 70 years, JXNU has produced over 300,000 talents who exhibit excellence in all walks of life and a lot of them have become backbone of their industries. Among the primary and secondary school teachers in Jiangxi Province, about 50 percent of the super rank teachers, over 60 percent of the core teachers, in particular, over 80 percent of the super rank senior middle school teachers are alumni of JXNU. Other alumni include excellent professionals, entrepreneurs and statesmen. According to the Chinese university ranking of outstanding politician alumni published by Chinese alumni network, JXNU ranks 78th. It ranks 126th in the Chinese university ranking of billionaire alumni published by the above network.

十、 学院/中心与专业

X. Faculties/Institutes and Programs

院/所/中心 Faculty/Institute/ Center	专业名称 Program Name	层次 Level	学制 (年) Years
	学前教育 Preschool Education	本科 B	4
	特殊教育 Special Education	本科 B	4
	公共事业管理 Public Affairs Management	本科 B	4
	教育学原理 Educational Principle	硕士M	3
	课程与教学论 Curriculum and Teaching Methodology	硕士M	3
教育学院	教育史 History of Education	硕士M	3
Education	比较教育学 Comparative Education	硕士M	3
	学前教育学 Pre-school Education	硕士M	3
	成人教育学 Adult Education	硕士M	3
	教育领导与管理 Education Leadership and Management 教育管理 Education Management ※	硕士 M	3
		硕士 M	3
	教育经济与管理 Educational Economy and Management	硕士 M	3
	教育学 Education	博士D	3
	心理学 Psychology	本科 B	4
心理学院 Psychology	应用心理学 Applied Psychology	本科 B	4
1 Sychology	心理学 Psychology	硕士 M	3
	1 5) 01101069		

	心理健康教育 ※ Mental Health Education ※	硕士M	3
	应用心理※ Applied Psychology ※	硕士 M	3
	心理学	博士 D	3
	Psychology 汉语国际教育	研修生	
	Teaching Chinese to Speakers of Other Languages	General Scholar	0.5/1
	汉语言文学 Chinese Language and Literature	本科 B	4
	汉语国际教育 Teaching Chinese to Speakers of Other Languages	本科 B	4
	学科教学(语文) ※ Subject Teaching(Chinese) ※	硕士M	3
	汉语国际教育 ※ Teaching Chinese to Speakers of Other Languages ※	硕士M	2
文学院	文艺学 Theory of Literature and Art	硕士M	3
Literature	语言学及应用语言学 Linguistics and Applied Linguistics	硕士M	3
	汉语言文字学 Chinese Philology	硕士M	3
	中国古典文献学 Study of Chinese Classical Text	硕士M	3
	中国古代文学 Ancient Chinese Literature	硕士M	3
	中国现当代文学	硕士 M	3
	Modern and Contemporary Chinese Literature 比较文学与世界文学 Comparative Literature and World Literature	硕士 M	3
	写作理论与实践 Writing Theory and Practice	硕士M	3
	中国语言文学 Chinese Language and Literature	博士D	3
	历史学 History	本科 B	4
	文化产业管理 Cultural Industry Management	本科 B	4
	旅游管理 Tourist Management	本科 B	4
F 4 5 11. L 14	考古与博物馆学 Archeology and Museology	本科 B	4
历史文化与旅 游学院	学科教学(历史)※ Subject Teaching(History)※	硕士M	3
History, Culture and Tourism	中国史 History of China	硕士M	3
TOWNS I	传统文化与文化产业 Traditional Culture and Cultural Industry	硕士M	3
	世界史 World History	硕士M	3
	旅游管理 Tourist Administration	硕士M	3
	旅游管理 ※ Tourist Administration ※	硕士M	2



	中国史 Chinese History	博士 D	3
	思想政治教育 Ideological and Political Education	本科 B	4
	哲学 Philosophy	硕士 M	3
马克思主义学院	政治学 Political Science	硕士M	3
Marxism	马克思主义理论 Marxist Theory	硕士M	3
	学科教学(思政) ※ Subject Teaching(Ideology and Politics) ※	硕士M	3
	马克思主义理论 Marxist Theory	博士D	3
	法学 Science of Law	本科 B	4
	行政管理	本科 B	4
	Administration Management 劳动与社会保障	本科 B	4
	Labor and Social Security 社会工作	本科 B	4
	Social work 法学	硕士M	3
政法学院	Science of Law 行政管理	硕士M	3
Politics and Law	Administration Management 社会保障	硕士M	3
	Social Security 法律(非法学)※		
	Law(Non-Law Majors) ※ 法律(法学)※	硕士M	3
	Law(Law Majors) ※ 社会工作 ※	硕士M	2
	Social Work ※ 公共管理※	硕士 M	2
	Public Administration **	硕士M	3
	英语 English	本科 B	4
	日语 Japanese	本科 B	4
	翻译 Translation and Interpretation	本科 B	4
	法语 French	本科 B	4
外国语学院	学科教学(英语) ※ Subject Teaching(English) ※	硕士M	3
Foreign Languages	英语语言文学 English Language and Literature	硕士M	3
Danguages	外国语言学及应用语言学 Linguistics and Applied Linguistics in Foreign Languages	硕士 M	3
	跨文化研究 Intercultural Studies	硕士M	3
	英语笔译 ※ English Translation ※	硕士M	3
	英语口译※ English Interpretation ※	硕士M	3



	日语笔译 ※ Japanese Translation ※	硕士M	3
	音乐学 Musicology	本科 B	4
	音乐表演 Music Performance	本科 B	4
	舞蹈学 Dancology	本科 B	4
	播音与主持艺术 Broadcasting and Hosting	本科 B	4
音乐学院 Music	表演(戏剧影视方向) Performance(Drama and Film-and-Television)	本科 B	4
Widsic	音乐与舞蹈学 Musicology and Dancology	硕士M	3
	戏剧与影视学 Theatre and Film Studies	硕士M	3
	音乐(MFA)※ Music ※	硕士M	3
	舞蹈 ※ Dance ※	硕士M	3
	美术学 Fine Arts	本科 B	4
	绘画 Painting	本科 B	4
	视觉传达设计 Visual Communication Design	本科 B	4
	环境设计 Environment Design 服装与服饰设计 Apparel Design 产品设计	本科 B	4
		本科 B	4
美术学院		本科 B	4
天水子兄 Fine Arts		本科 B	4
	学科教学(美术) ※ Subject Teaching(Fine Arts) ※	硕士 M	3
	美术学 Fine Art	硕士 M	3
	设计学	硕士 M	3
	Design 美术 ※ Fine Arts ※	硕士 M	3
	艺术设计※	硕士 M	3
	Art Design ※ 电子商务	本科 B	4
	E-Commerce 工商管理	本科 B	4
	Business Administration 国际经济与贸易	本科 B	4
商学院	International Economics and Trade 人力资源管理	本科 B	4
Business	Human Resources Management 市场营销	本科 B	4
	Marketing 企业管理	硕士M	3
	Corporate Management 技术经济及管理	硕士M	3
	Technical Economics and Management	21 — 111	

	市场营销 Marketing	硕士M	3
	人力资源管理	硕士M	3
	Human Resource Management 工商管理(MBA)※	硕士M	3
	Business Administration ※ 国际商务(MIB)※	硕士M	2
	International Business ※ 数学与应用数学		
	Mathematics and Applied Mathematics 信息与计算科学	本科 B	4
	Information and Computing Science	本科 B	4
数学与信息科 学学院	统计学 Statistics	本科 B	4
Mathematics and	经济统计学 Economic Statistics	本科 B	4
Information Science	学科教学(数学)※	硕士M	3
	Subject Teaching(Mathematics) ※ 数学	硕士 M	3
	Mathematics 统计学	硕士 M	3
	Statistics 数学		
	Mathematics	博士D	3
	物理学 Physics	本科 B	4
	通信工程 Communication Engineering	本科 B	4
	电子信息工程	本科 B	4
物理与通信电	Electronic Information Engineering 光电信息科学与工程		
子学院 Physics and	Optoelectronic Information Science and Engineering	本科 B	4
Communication Electronics	学科教学(物理) ※ Subject Teaching(Physics) ※	硕士 M	3
	物理学	硕士 M	3
	Physics 光学工程※	硕士M	3
	Optical Engineering ※ 信息与通信工程		
	Information and Communication Engineering 化学	硕士 M	3
	Chemistry	本科 B	4
	应用化学 Applied Chemistry	本科 B	4
	材料化学 Materials Chemistry	本科 B	4
化学化工学院	化学工程与工艺 Chemical Engineering and Technology	本科 B	4
Chemistry and Chemical	学科教学(化学)※	硕士M	3
Engineering	Subject Teaching(Chemistry) ※ 科学与技术教育 ※		
	Science and Technology Education *	硕士M	3
	化学 Chemistry	硕士M	3
	材料科学与工程 Materials Science and Engineering	硕士M	3



	应用化学 Applied Chemistry	硕士M	3
	化学工程 ※ Chemical Engineering ※	硕士M	3
	化学 Chemistry	博士D	3
	生物技术	本科 B	4
	Biotechnology 生物工程	本科 B	4
.1 .	Bioengineering 生物科学	本科 B	4
生命科学学院 Life Sciences	Bioscience 学科教学(生物)※	硕士M	3
	Subject Teaching(Biology) ※ 生物学	硕士M	3
	Organisms 生态学		
	Ecology	硕士M	3
	太极文化 Taiji Culture	研修生 General Scholar	0.5
	体育教育	本科 B	4
	Physical Education	本行 D	4
ル<i>太</i> 	社会体育指导与管理 Social Sports Guidance and Management	本科 B	4
体育学院 Physical	运动训练 Athletic Training	本科 B	4
Education	武术与民族传统体育 Wushu and Ethnic Traditional Sports	本科 B	4
	表演 Performance	本科 B	4
	体育学 Science of Physical Culture and Sports	硕士M	3
	体育 ※ Physical Culture and Sports ※	硕士M	3
	计算机科学与技术 Computer Science and Technology	本科 B	4
	网络工程 Network Engineering	本科 B	4
	物联网工程 Internet of Things Engineering	本科 B	4
计算机信息工程学院	数据科学与大数据技术 Data Science and Big Data	本科 B	4
Computer and Information	计算机科学与技术 Computer Science and Technology	硕士 M	3
Engineering	软件工程 Software Engineering	硕士M	3
	计算机技术 ※ Computer Technology ※	硕士 M	3
	软件工程 ※ Software Engineering ※	硕士 M	3
	地理科学	本科 B	4
地理与环境 学院	Geography 地理信息科学	本科 B	Λ
Geography and	Geographical Information Science 自然地理与资源环境	平行B	4
Environment	Physical Geography and Resources, Environment	本科 B	4



	区域经济学 Regional Economics	硕士M	3
	学科教学(地理)※ Subject Teaching(Geography) ※	硕士M	3
	自然地理学	硕士 M	3
	Physical Geography 人文地理学	硕士M	3
	Human Geography 地图学与地理信息系统	- WI T IVI	3
	Cartography and Geography Information	硕士M	3
	System 环境地理学	硕士 M	3
	Environment Geography 生态学		
	Ecology 地理学	硕士M	3
	Geography	博士 D	3
	建筑学 Architecture	本科 B	5
	城乡规划 Urban and Rural Planning	本科 B	4
城市建设	工程管理 Engineering Management	本科 B	4
学院	房地产开发与管理	本科 B	4
City Construction	Real Estate Development and Management 城市与区域规划	硕士M	3
	Urban and Regional Planning 房地产开发与管理		
	Real Estate Development and Management 土地资源管理	硕士M	3
	Land Resource Management	硕士M	3
	教育技术学 Education Technology	本科 B	4
	广播电视学 Radio and Television Science	本科 B	4
	广告学 Advertising	本科 B	4
	新闻学	本科 B	4
新闻与传播 学院	Journalism 广播电视编导	本科 B	4
Journalism and Communication	Radio and Television Editing and Directing 现代教育技术※		
Communication	Modern Educational Technology ※	硕士M	3
	新闻传播学 Journalism and Communication	硕士M	3
	新闻与传播 ※ Journalism and Communication ※	硕士M	2
	教育技术学 Education Technology	硕士M	3
	汉语言	本科 B	4
国际教育学院	Chinese Language 商务英语	本科 B	4
Intercultural	Business English 朝鲜语		
Studies	Korean 汉语言	本科 B	4
	Chinese Language	汉语研修生 General	1

		Scholar	
	日语语言文学 Japanese Language and Literature)	硕士M	3
	商务英语研究 Business English Studies	硕士M	3
	东南亚研究	硕士 M	3
	Southeast Asian Studies 国际商务 (MIB) ※	硕士 M	2
软件学院	International Business ※ 软件工程	本科 B	4
Software Engineering	Software Engineering 管理科学与工程	硕士M	3
Engineering	Management Science and Engineering 会计学	本科 B	4
	Accounting 金融学		
	Finance	本科 B	4
	经济学 Economics	本科 B	4
财政金融学院 Finance	产业经济学 Industrial Economics	硕士M	3
Timanec	金融(MF)※ Finance ※	硕士M	2
	会计学	硕士 M	3
	Accounting 会计 (MPAcc) ※	硕士 M	3
	- Accounting ※ 小学教育	本科 B	4
初等教育学院	Elementary Education 基础教育学		
Primary Education	Basic Education	硕士M	3
Laucation	小学教育 ※ Elementary Education ※	硕士M	3
教育研究院 Education Research Institute	高等教育 Higher Education	硕士M	3
国家单糖化学 合成工程技术 研究中心 National	化学 Chemistry	硕士M	3
Engineering Research Center for Carbohydrate Synthesis	应用化学 Applied Chemistry	硕士M	3
国际金融研究院 International Institute for Financial Research	经济决策与金融管理 Economic Decision Making and Financial Management	硕士 M	3



江西经济发展 研究院 Jiangxi Institute of Economic Development

区域发展与管理创新

Regional Development and Management Innovation

硕士M

3

管理科学与工 程研究中心

Management Science and Engineering Center

管理科学与工程

Management Science and Engineering

博士D

3

十一、 入学申请

1. 申请条件

♦ 身份资格

申请者必须持有有效的外国护照或国籍证明文件4年(含)以上,且最近 4年(截至入学年度的4月30日前)之内有在国外实际居住2年以上的纪录。

◆ 年龄和学术要求

- -申请为汉语进修生者须具有高中以上学历,年龄不超过 35 岁;
- -申请为普通进修生者须具有高中以上学历,年龄不超过 45 岁;
- -申请为高级进修生者须具有硕士以上学位或副教授以上职称,年龄不超过 50 岁:
- -申请为本科生者须具有高中毕业学历,年龄不超过 25岁;
- -申请为硕士生者须具有学士学位,年龄不超过 35 岁:
- -申请为博士生者须具有硕士学位,年龄不超过 40 岁。
- -年龄不满 18 岁的申请人,须提交在华法定监护人的相关法律文件:
- -申请者的所有课程成绩不得低于65%或相当等级,择优录取。

◆ 语言能力

- -中文授课项目申请者,须具备相应的汉语水平:理学、工学、经济学、法 学、管理学、教育学、艺术学等学科专业申请者须达到新 HSK 四级 180 分, 文学、历史学、哲学等学科专业申请者须达到新 HSK 六级 180 分。
- -汉语言本科专业申请者及英文授课项目(工商管理本科专业、计算机科学与 技术本科专业、电子信息工程本科专业)申请者的汉语水平不作要求。
- -英语授课项目申请者需提供托福网考成绩80分以上,或雅思考试成绩6.0 以上,或提供英语为学习语言或工作语言的相关证明。

♦ 经济能力

-学习期限少于一年者须提供学习期间所需费用的存款证明,学习期限大于 一年者须提供第一年学习期间所需费用的存款证明(至少人民币3万元): 奖学金获得者须提供奖学金主管部门出具的函件。



XI. Admission

1. Conditions

♦ Eligibility

-Applicants must hold a valid foreign passport or nationality certificates for four years or above and have an actual overseas residential record for at least two years over the last four years (by the end of April 30th of the year of entry).

♦ Age and Academic Requirements

- -Applicants of Chinese Language Training Programs shall be under the age of 35 and hold a high school certificate or higher diploma.
- -Applicants of General Scholar Programs shall be under the age of 45 and hold a high school certificate or higher diploma.
- -Applicants of Senior Scholar Programs shall be under the age of 50 and hold a Master's Degree or higher degree.
- -Applicants of Bachelor Degree Programs shall be under the age of 25 and hold a High School Certificate or higher diploma.
- -Applicants of Master Degree Programs shall be under the age of 35 and hold a Bachelor's Degree or higher degree.
- -Applicants of Doctoral Degree Programs shall be under the age of 40 and hold a Master's Degree or higher degree.
- -Applicants shall attain at least 65 percent or equivalent grade in all subjects. Admission will be based on academic merit.

♦ Language Proficiency

- -Applicants of Chinese-medium programs shall have an adequate command of Chinese language: Applicants of programs of science, engineering, economics, law, management, education and arts instructed in the Chinese language must attain a score of 180 on the HSK4 (Chinese Proficiency Test Level Four); applicants of programs of literature, history and philosophy instructed in the Chinese language must attain a score of 180 on the HSK6.
- -No Chinese proficiency requirement for applicants of Bachelor Degree program of Chinese Language, and English-medium Programs (Bachelor Degree programs of Business Administration, Computer Science and Technology, and Electronic Information Engineering).
- -Applicants of English-medium Programs shall submit TOEFL iBT 80 or above/IELTS 6.0 or above certificate or English as the instruction language during previous studies

♦ Economic Capacity

Self-funding applicants shall enclose a deposits certificate with value of equivalent to RMB30000 or above.

Applicants of all scholarship programs shall comply with related conditions listed by the scholarship sponsors.



2. 申请材料

所有申请者必须按照要求提交相关文件 (中文或英文填写):

- ①在线提交《江西师范大学留学申请表》(中文或英文):
- ②护照扫描件(有照片页及所有中国签发的签证和居留许可页);
- ③经过公证的最高学历证明(中文或英文)。在校学生须提交本人就读学校出具的 在学证明和预毕业证明:
- ④学习成绩单(中文或英文)。理工类专业申请者须提供数学、物理和化学科目成 绩, 经济和管理类申请者须提供数学科目成绩;
- ⑤来华学习或研究计划(中文或英文)。本科生不少于200字,进修生不少于500 字, 研究生不少于800字;
- ⑥推荐信(中文或英文)。申请攻读硕士、博士学位者和申请作为高级进修生来华 学习者, 须提交两名教授或副教授的推荐信:
- ⑦存款证明。学习期限少于一年者须提供学习期间所需费用的存款证明, 学习期 限大于一年者须提供第一年学习期间所需费用的存款证明(至少人民币 3 万元): 奖学金获得者须提供奖学金主管部门出具的函件。
- ⑧申请学习音乐专业的学生须提交本人作品的光盘:申请学习美术专业的学生须 提供本人2张素描画、2张色彩画以及2张其它作品的光盘;
- ⑨年龄不满 18 岁的申请人,须提交在华法定监护人的相关法律文件;
- ⑩来华学习时间超过6个月者,须提交《外国人体格检查表》复印件(原件自行 保存。此表格由中国卫生检疫部门统一印制。可登录以下链接下载 http://laihua. jxnu. edu. cn,须英文填写)。申请人应严格按照《外国人体格检 查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无 医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效。鉴于检查结果有效期为 6 个月. 请申请人据此确定本人进行体检的时间:
- ⑪已获得 HSK 成绩报告的,请将复印件附在申请材料中。
- ⑩同意转学函。其他学校录取或者转学者申请我校时应提供原招生学校出具的同 意转学函。



2. Documents for Application

All candidates must submit related documents (written in **Chinese or English**):

- ① Submit Application Form online (written in Chinese or English);
- ② Photocopy of Passport (First Page and Chinese Visa and Residence Permit Pages);
- 3 Notarized highest diploma (written in Chinese or English). Prospective diploma recipients must submit official document issued by your current school to prove your current student status and expected graduation date;
- 4 Academic transcripts (written in Chinese or English). Applicants of Science or Engineering Programs must submit exam result of Math, Physics, and Chemistry, applicants of Economics or Management Programs must submit exam result of Math;
- ⑤ A Study Plan or Research Proposal (written in Chinese or English); This should be a minimum of 200 words for undergraduate students, 500 words for non-degree students, and 800 words for graduate students.
- 6 Two Recommendation Letters (written in Chinese or English). Applicants of Master's or Doctoral programs or the senior scholar programs must submit two recommendation letters signed by professors or associate professors.
- Deposit Statement. If the duration of studies is less than a year, proof of financial support for the duration of studies must be submitted; if the duration of studies is more than a year, proof of financial support for the first year must be submitted(minimum of RMB30000). Scholarship recipients must submit an official letter from the sponsors.
- Applicants for music studies are requested to submit a CD of their own musical works. Applicants for the fine arts programs must submit a CD of their own works which include two sketches, two color paintings and two other works.
- 9 Valid documents of your legal guardians in China (only required for applicants under the age of 18, the document can be downloaded from http://laihua.jxnu.edu.cn); Foreigner Physical Examination Form (photocopy), (written in English, only required for applicants planning to stay in China for more than 6 months, can be downloaded from http://laihua.jxnu.edu.cn); The physical examinations must cover all of the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete forms or forms without the signature of the attending physician, or the official stamp of the hospital, or a sealed photograph of the applicant are considered as invalid. Please carefully plan your physical examination schedule as the result is valid for only 6 months.
- ① The copy of HSK Certificate (If available);
- Release Letter. Applicants registered in or admitted by other schools shall submit a Release Letter issued by the relevant schools.



3. 申请方式

所有申请者须通过以下链接在线申请并提交相关文件:

http://jxnu.17gz.org/member/login.do

申请者入学时须携带所有申请材料的原件备验。

春季学期于2月底或3月初开学.7月结束:秋季学期于9月开 学. 次年1月结束:

申请春季(2-3月)入学者(仅限语言进修生).须于11月30 日前递交申请材料:

申请秋季(9月)入学者,须于5月30日前递交申请资料。

3. How to apply

All applicants must apply and upload necessary documents online through the following link: http://jxnu.17gz.org/member/login.do. Upon arrival at JXNU, applicants must submit original copies of the documents for application for verification.

The Spring Semester starts in late February or early March and ends in July; the Autumn Semester starts in September and ends in January of the coming year.

Applications for spring semester are only eligible for language students, and all documents must be submitted by November 30.

To apply for the autumn semester, all documents must be submitted by May 30.

4. 入学考试或考核

学校对申请者的入学资格和经济保证证明进行审查,符合条件者 进入考试或考核环节。择优录取。

4. Entrance Exam or Assessment

The University will review the qualification and economic status of applicants, qualified candidates will take further entrance exams or assessment. Admission will be based on academic merit.

5. 录取结果发布

春季入学录取结果将于1月4日起分批发布, 秋季入学申请录取 结果将于7月1日起分批发布。申请者须访问以下网站 http://laihua.jxnu.edu.cn/ 查询申请结果。

5. Publication of Admission Result

The admission result of Spring Semester will be published successively from Jan. 4th while the admission result of Autumn Semester will be published successively from July 1st. Applicants shall visit the following website: http://laihua.jxnu.edu.cn/ to check the application result.



6. 相关费用

6. Fees

	博士生		硕士生	
文科类:	22000 元/年	文科类:	18000 元/年	
理工和管理类:	25000 元/年	理工和管理类:	20000 元/年	
艺术和体育类:	33000 元/年	艺术和体育类:	27000 元/年	

Ph.D. Programs	Master's Programs
Liberal Arts: 22000RMB/Year	Liberal Arts: 18000RMB/Year
Science, Engineering and Management:	Science, Engineering and Management:
25000 RMB/Year	20000 RMB/Year
Fine Arts and Physical Education: 33000	Fine Arts and Physical Education: 27000
RMB/Year	RMB/Year

	本科生	s I	普通进修生和语言生	
文科类:	14000 元/年	一年:	14000 元/年	
理工和管理类:	16000 元/年	三个月:	10000 元	
艺术和体育类:	21000 元/年	一个月:	3600 元	

Bachelor's Programs	General Scholar or Language Programs	
Liberal Arts: 14000RMB/Year		
Science, Engineering and Management:		
16000 RMB/Year	1 Year:	14000 RMB
Fine Arts and Physical Education: 21000	3 Months:	10000RMB
RMB/Year	1 Month:	3600RMB

	其他费用	Other Fees		
注册费:	500 元/人	Registration fee: 500 RMB/Person		
住宿费:	双人间 5000 元/年,	Accommodation :		
	单人间 10000 元/年	Double-Bedroom:5000RMB/Year		
		Single Room:	10000RMB/Year	
居留许可:	800 元/年	Residence Permit :	800 RMB/Year	
健康证明:	500 元/年	Health Verification :	500 RMB/Year	
医疗保险:	800 元/年	Insurance :	800 RMB/Year	
教材费:	约 1500 元/年	Textbooks:	≈1500 RMB/Year	



7. 奖学金

江西师范大学是中国政府奖学金生、孔子学院奖学金生和江西省 政府奖学金生接收院校,学校也设有国际学生奖学金。

中国政府奖学金申请人须向本国留学生受理部门了解中国政府 奖学金招生信息,并按要求提交奖学金申请。

孔子学院总部/汉办委托各国孔子学院(独立设置的孔子课堂), 有关海外汉语考试考点,中国驻外使(领)馆教育、文化处(组),

接收院校和未建孔子 学院国家的有关高等 学校作为推荐机构。

申请人直接向江 西师范大学递交江西 省政府奖学金和江西 师范大学奖学金申请 材料。



7. Scholarships

Jiangxi **Normal**

University is a host institution of the Chinese Government Scholarship, the Confucius Institute Scholarship and the Jiangxi Provincial Government Scholarship. JXNU provides scholarship for international students too.

Applicants of Chinese Government Scholarship shall consult the dispatching authorities at home country for scholarship details and application instructions and send required application documents to receiving agencies.

Confucius Institutes (independently set-up Confucius Classrooms), overseas Chinese test centers, educational and cultural offices (sections) of Chinese embassies (consulates), host institutes and institutions of higher education in those countries with no Confucius Institutes are entrusted by Confucius Institute Headquarters/Hanban as the recommending institutions of Confucius Institute Scholarship.

Applicants of Jiangxi Provincial Government Scholarship or Jiangxi Normal University Scholarship shall submit all documents to Jiangxi Normal University directly.



8. 说明

各类奖学金项目申请者须按奖学金主管部门的要求提供其他材 料。

未提供完整、准确和真实的申请材料会造成申请被拒绝或取消,取消学籍、开除,或取消学位。

若本申请指南英文译本与中文文本有异,以中文版本为准。

8. Notes

Applicants of scholarship programs shall submit other documents required by the scholarship sponsors.

Failure to submit complete, accurate, and authentic application documents may result in denial or revocation of admission, cancellation of academic credit, expulsion, or eventual revocation of degree.

In case of any discrepancy between the Chinese version and English translation of this admission guide, the Chinese text shall prevail.

9. 教学和生活设施

9. Teaching and Living Facilities

我校为中外学生提供同标准的图书馆、教室、实验室、饮食、文 化、体育等设施, 统一管理。学校为国际学生提供单人间或双人间住 宿设施。住宿费标准如上。在我校学习的国际学生须按照中国教育部

的相关要求购买综合医疗保险,并按保险条款 享受医疗服务。

JXNU provides both Chinese and international students with the same standard of libraries, classrooms, and laboratories, dining, cultural and sports facilities. Both Chinese and international students are subject to the same management mode. The university offers single-bed double-bed accommodation and international students. Please refer to the above accommodation rate. All international students at JXNU shall purchase comprehensive medical insurance in accordance with the requirement of Chinese Ministry of Education and enjoy medical services in compliance with the insurance articles.







图书馆 Library



教室 Classroom



国际学生宿舍外景 **Exterior of Student Apartment**



国际学生宿舍内景 Interior of Student Apartment



餐厅外景 **Exterior of Restaurant**



餐厅内景 **Interior of Restaurant**



体育场 Stadium



校医院 School Hospital



南昌简介 十二、

XII. Nanchang Profile

南昌是中国江西省 的省会城市,全省的政 治、经济、文化和科技 中心。现辖三县(南昌、



进贤、安义), 六区(东湖、西湖、青云谱、湾里、青山湖、新建), 三个国家级开发区(高新技术产业开发区、经济技术开发区、小蓝经 济技术开发区).江西桑海经济技术开发区和红谷滩新区.总面积7402 平方公里, 总人口530万人。

Nanchang, the capital of Jiangxi Province, is the center of Jiangxi's politics, economy, and culture. It governs 3 counties (Nanchang County, Jinxian County, and Anyi County), 6 districts (East Lake District, West Lake District, Qingyunpu District, Wanli District, Qingshan Lake District and Xinjian District), 3 national level development zones (National High-tech Industrial Development Zone, Economic and Technological Development Zone and Xiaolan Economic Development Zone), Sanghai Economic and Technological Development Zone and the Honggutan New District. It covers an area of 7,402 square kilometers, with a total population of 5.24 million.

南昌地处长江中下游、鄱阳湖西南部、素有"吴头楚尾、粤户闽 庭"之盛誉,是全国唯一一个与长江三角洲、珠江三角洲和闽东南三 角区相毗邻的省会城市, 具有承东启西、沟通南北的战略性地位和枢 纽性区位的独特优势。浙赣、皖赣等铁路纵贯城区, 是京九贯穿的唯 一的省会城市。

Nanchang, bordering the Poyang Lake in the southwest, lies in the middle and lower



reaches of the Yangtze River. It enjoys obvious geographical advantage. Since ancient times, it has been known as the favorable place bordering Guangdong and Fujian in the south and Jiangsu, Zhejiang and



Hubei in the north. It is the only provincial capital city among the Yangtze River Delta, the Zhujiang River Delta, and the Southeast Fujian Delta, which are the most economically vigorous development areas in China. Furthermore, the Zhejiang-Jiangxi Railway, Anhui-Jiangxi Railway and others cross through Nanchang, which is also the only provincial capital city on the Beijing-Kowloon Railway.

南昌是一座具有 2200 多年历史的文化 名城。自古享有"物华 天宝、人杰地灵"的美 誉。南昌还是一座具有 革命传统的英雄城。中 国人民解放军在此诞



生,八一精神在此铸就。南昌风景如画,环境宜人。赣江从南到北穿 城而过,整个城市湖泊错落点缀,郊外青山碧绿。

Nanchang is a famous historical and cultural city with a history of over 2200 years. It has been enjoying the honor of "a given land abundant in natural resources and outstanding in producing talented figures". Moreover, Nanchang is a heroic city with



glorious revolutionary The tradition. People's Liberation Army was founded here and "the August 1st Spirit" first appeared here. In addition, Nanchang is a scenic and environmentally friendly city. The Gan River passes through the city from

south to north and the whole city is dotted with rivers and lakes. On the outskirts of the city you can see green mountains.

南昌是江西省的农业主产区、主要工业包括飞机、汽车、冶金、 电机、纺织、化工、中药、制药等。

Nanchang is the main agricultural production base of Jiangxi province. Other main industries include aircraft manufacturing, automobile manufacturing, metallurgy, electro-mechanics, textile, chemical engineering, Traditional Chinese Medicine, pharmaceuticals and others.



交通方式 十三、

Transportation XIII.

起点	交通方式	费用
だ。 From		页 //i Cost
FIOIII	Transportation	
	出租车 Taxi	150-200RMB
南昌昌北机场 Nanchang Changbei Airport	机场巴士转地铁 1 号线 Shuttle Bus Line 1 to Public Transportation Group, then Metro Line 1 to Olympic Stadium	10RMB+5RMB
南昌火车站 Nanchang Railway Station	出租车 Taxi	60-70RMB
南昌西客站 West Nanchang Railway Station	出租车 Taxi	130-150RMB
Xinjiang Qing	Inner Mongolia Beijing Hebei Ningxia Shanxi	~ & \
Tibet	Shaanxi Henan Jiang Sichuan Hubei Anhui Chongqing Nanchan Jiangxi	Shanghai [N]
South China Sea 十四 Nahsha Islands XIV. Contact	Yunnan Guizhou Hunan Guangxi Guangdong Hong Kong Macau Dor Isla Hainan Xisha Islands Zhongsha Islands	Taiwan

江西师范大学教育国际合作与留学工作办公室

地址: 江西省南昌市紫阳大道 99号

Office of International Programs, Jiangxi Normal University

Address: 99 Ziyang Avenue, Nanchang City, Jiangxi Province, 330022, China

电话/Tel: 0086 791 88120703 传真/Fax: 0086 791 88120035

Email: foreignstudents@jxnu.edu.cn 网址/Website: http://laihua.jxnu.edu.cn

邮编/Zip Code: 330022

园地图 Campus Map

